
                  

                                 

 

 
          D. 31/5 2021 

 
Til Børne- og Ungdomsudvalget 
Norddjurs Kommune 
 
 
Høringssvar til evaluering af specialundervisningen. 
 
Bestyrelsen gennemlæst og drøftet de udsendte materialer. 
 
Det er et meget omfattende materiale vi har modtaget. Vi har som udgangspunkt kun 
forholdt os til den del der handler om hovedkonklusioner for evaluering af 
specialundervisningen i Norddjurs Kommune. 
 
Generelt er vi enige i de hovedkonklusioner som rapporten kommer med.  
 
Vi har dog følgende særlige bemærkninger: 

- Vi høre fra personale og ledelse på Søren Kanne-skolen, at den nuværende 
handleplan skabelon er for omfattende og besværlig at arbejde med i hverdagen, 
derfor bør der hurtigst muligt udarbejdes en udgave, som understøtter hensigten 
med handleplanen. 

- I rapporten står det, at mindre skoler er særligt sårbare i forhold til evt. nye elever, 
som skal visiteres til et special tilbud. Dette gælder i høj grad også store skoler. Som 
man kan se i rapporten, er det generelle råderum lille. 

- Fra vi forældre ønsker vi et særligt fokus på informationen, dannelse af overblik, når 
ens barn evt. skal visiteres til et special tilbud. Mange forældre kan ikke gennemskue 
systemet og der bliver brugt mange fagtermer mv. Efter hvad vi høre, føler flere 
forældre sig sat ud på et sidespor. 

 
Vi har et stor ønske om, at evalueringens hovedpunkter bliver omsat til konkrete handlings 
forslag. 
I den sammenhæng vil vi også forslå, at man tænker ressourcefordelingsmodellen for 
specialundervisningen ind som et samlet hele. Der er brug for at nytænke hele 
specialundervisningsområdet i Norddjurs Kommune, for at vi kan bryde den stigende kurve 
med flere børn i special tilbud. 
 
På bestyrelsens vegne 
 
 
 
Bjørn Johansen     
Bestyrelsesformand  
 


